
Protokół 
XVI Sesji Rady Gminy  
z dnia 22 marca 2016r. 

 
Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:11 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński, 
który stwierdził, że Sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Jakub Żołądek 
sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak, 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Mirosława Nowak - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak-Tyczka - Radca Prawny  
Monika Nowicka- Inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
Agnieszka Kubiak-Pakulska – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Przybyli Goście:  
kom. Piotr Borowiak - Zastępca Komendanta Policji w Swarzędzu 
asp. Paweł Michalski – Kierownik Ogniwa Prewencji w Kleszczewie 
Aleksandra Sowała – pracownik firmy opracowującej dokument PGN  
Bartłomiej Wróblewski – poseł na Sejm RP. 

Przewodniczący poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad polegająca na 
wprowadzeniu do porządku punktu 12a w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
na rzecz Skarbu Państwa. Pan Przewodniczący poprosił o wyjaśnienie przez Panią Agnieszkę 
Kubiak – Pakulską z czego wynika dodanie punktu 12a do porządku obrad. 

Pani Kubiak – Pakulska poinformowała, że w związku z realizacją zadania „Zbiornik Tulce, 
gmina Kleszczewo”, będącego inwestycją celu publicznego, w rozumieniu art. 6 ust. 4 
Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity Dz. U. z 
2015 r. poz. 1774 ze zmianami), Wielkopolski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w 



Poznaniu zwrócił się do Gminy Kleszczewo o wyrażenie zgody na sprzedaż niezabudowanej 
nieruchomości położonej w obrębie Tulce. 
W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany 
porządku obrad.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny.  
 
Po wprowadzeniu zmian porządek obrad przedstawiał się następująco : 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji oraz przedstawienie informacji o 
stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Kleszczewo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej Kleszczewie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w Zespołach Szkół prowadzonych przez 
Gminę Kleszczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2016-2024. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego działki położone w Bylinie, Gowarzewie i Krzyżownikach.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego działki położone w Bylinie, Gowarzewie, Komornikach i 
Krzyżownikach. 

12a. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości na rzecz 
Skarbu Państwa. 

13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Interpelację na ręce przewodniczącego złożył pan Jarosław Bytniewski. Interpelacja zostanie 
przekazana Wójtowi. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący poinformował, że Pan Maciejewski wniósł poprawki do protokołu z 
poprzedniej sesji. Poprawki te zostały wprowadzone i nie wnoszą większych zmian w 
niniejszym protokole.  
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  



W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XV Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Skarbnik i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
O zabranie głosu Poprosił Pan Bartłomiej Wróblewski – Poseł na Sejm RP. Podziękował za 
zaangażowanie, gdyż dzięki dużemu wsparciu i życzliwości został wybrany na posła Sejmu 
RP. Zapewnił, że mieszkańcy Gminy Kleszczewo mogą liczyć na jego wsparcie i 
dyspozycyjność. Dodał, że Gmina Kleszczewo może we wszystkich sprawach dotyczących 
spraw Gminy na niego liczyć i że bardzo zależy mu na dobrej współpracy z Gminą. 
Poinformował, że główne biuro poselskie działa w Poznaniu, do którego serdecznie zaprosił. 
Jak dodał otwarte zostało również biuro społeczne w Swarzędzu, gdzie działa punkt pomocy 
prawnej. Poinformował o chęci otwarcia społecznego biura poselskiego w Gminie 
Kleszczewo - na chwilę obecną poszukuje asystenta społecznego na terenie Gminy. Jak 
podkreślił zależy mu na tym aby mieszkańcy Gminy Kleszczewo czuli się reprezentowani w 
Warszawie.  
 
Ad. 5 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji oraz przedstawienie informacji o stanie 
porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Kleszczewo przedstawił Kierownik 
Ogniwa Prewencji w Kleszczewie Pan Paweł Michalski. 
W pierwszej kolejności została przedstawiona liczba interwencji przeprowadzonych na 
terenie Gminy Kleszczewo co prezentuje poniższe zestawienie. W tabeli zestawione są dane 
dotyczące trzech największych miejscowości w Gminie oraz także sprawy dotyczące tego co 
miało miejsce na odcinku autostrady przebiegającej przez Gminę. 
 
   Ogółem  Tulce  Gowarzewo  Kleszczewo  Autostrada  Inne  

Interwencje 
ogółem  

596  182  78  66  162  108  

Interwencje 
publiczne  

392  131  60  47  76  78  

Interwencje 
domowe  

68  38  9  4  0  17  

Kolizje 85 13 9 15 35 13 

Kradzież 
paliwa art. 
119 Kw. 

51 0 0 0 51 0 

 
Jak wyjaśnił Pan Michalski na terenie Gminy ogółem w roku 2015 było 596 interwencji, a w 
zestawieniu poniżej przedstawił porównanie ilości przeprowadzonych interwencji w roku 
2014 i 2015 w tym interwencji publicznych, domowych, kolizji i interwencji z art. 119KW- 
kradzież paliwa. 
Z poniższego zestawienia wynika, że w roku 2015 nastąpił wzrost przeprowadzonych 
interwencji wynoszący 43%. Jak Podaje Pan Michalski może być to związane z łatwiejszym 



dostępem mieszkańców do policji i częściej są zgłaszane takie sprawy, które w czasie gdy 
Ogniwa Prewencji w Kleszczewie nie było nie były zgłaszane. 
 

   
2015  2014  WZROST/SPADEK  

Interwencje ogółem  596  416  + 43% 

Interwencje publiczne  392  290  +35% 
Interwencje domowe  68  47  +44% 

Kolizje 85 64 +32% 

Kradzież paliwa art. 119 
Kw  

51 15 +340% 

 
Pan Michalski poinformował, że w roku 2015 zanotowano 9,7% wzrost w ilości 
zatrzymanych sprawców przestępstw w porównaniu do roku 2014. W roku 2014 zatrzymano 
31 sprawców przestępstw, a w 2015r. -34.  
W zestawieniu poniżej Pan Kierownik przedstawił dane z zatrzymań na gorącym uczynku 
ogółem w całym powiecie poznańskim. 

 
Poinformował, że gdy teren Gminy podlegał pod Kórnik zatrzymania z terenu Gminy 
Kleszczewo były wówczas zaliczane do statystyk Komisariatu Policji w Kórniku, a teraz są 
zaliczane do statystyk Komisariatu w Swarzędzu.  
Na poniższym diagramie przedstawił jak wyglądały zatrzymania z podziałem na 
komisariaty.

Jak poinformował Pan Kierownik w 2015 roku było 113 zgłoszonych przestępstw z tego w 
Tulcach 51, Gowarzewie 25, w Kleszczewie 15, a na autostradzie 6. W roku 2015 nie 
odnotowano żadnego rozboju. W Gminie wystąpiły 3 bójki - pobicia, 11 kradzieży, 16 
kradzieży samochodów, 14 kradzieży z włamaniem, 17 oszustw internetowych i 13 
uszkodzeń mienia, a także odnotowano 6 przestępstw związanych z narkotykami. 
W zestawieniu tabelarycznym poniżej przedstawiono ilość zgłoszonych przestępstw w roku 
2015 w poszczególnych miejscowościach.  



 

   Ogółem  Tulce  Gowarzewo  Kleszczewo  Autostrada  Inne  

Przestępstwa 
ogółem  

113  51  25  15  6  16  

Rozboje 0  0  0  0  0  0  

Bójki, pobicia 3  0  0  0  2  1  

Kradzież 11  5  3  1  0  2  

Kradzież 
samochodu  

16  11  2  1  0  2  

Kradzież z 
włamaniem  

14  7  4  0  0  3  

Oszustwa 
internetowe  

17  8  3  5  0  1  

Narkotyki 6 3 0 0 1 2 

Uszkodzenie 
mienia  

13  8  3  1  1 0  

Inne 33  9  10  7  2  5  

 
Pan Michalski zaznaczył, iż sporym problemem na terenie Gminy Kleszczewo z którym 
borykają się policjanci z Ogniwa Prewencji są kradzieże samochodów. 
Pan Michalski przedstawił porównanie ilości zdarzeń z roku 2015 do roku 2014, które 
przedstawia się następująco: 
 
   2015  2014  Różnica DYNAMIKA  

Przestępstwa ogółem  113  115  -2 98,2 

Rozboje 0  2  -2 0% 

Bójki, pobicia 3  3  0 100 % 

Kradzież 11  32  -21 34,3% 

Kradzież samochodu  16  19  -3 84,2 % 

Kradzież z włamaniem  14  20  -6 70% 

Oszustwa internetowe  17  5  +12 340% 

Narkotyki 6 2 +4 300 % 

Uszkodzenie mienia  2  7  -5 28,5 % 

Inne 33  25  +8 132% 
 
Pan Michalski poinformował, że podczas porównywania roku 2014 i 2015 należy zwrócić 
uwagę na to, że na chwilę obecną jest mały spadek przestępstw, które miały miejsce na 
terenie Gminy Kleszczewo, ale zmieniała się znacznie kategoria przestępstw. Zauważył, że w 
2015r. spadła ilość kradzieży z włamaniem, a także kradzieży samochodów. Zwrócił też 
uwagę na znaczny wzrost oszustw internetowych w porównaniu do roku 2014, ale jak 



zaznaczył związane jest to z tym, że dzięki większej dostępności mieszkańców do policji na 
terenie Gminy Kleszczewo mieszkańcy chętniej zgłaszają takie sprawy. Najczęściej są to 
różnego rodzaju zakupy internetowe. Jak poinformował może wynikać to z tego, że 
mieszkańcy nie pozostawiają samym sobie tych spraw, a je po prostu zgłaszają. Jego zdaniem 
wzrost zgłaszanych oszustw internetowych związany jest z tym, że kiedyś wiązało się to z 
wyjazdem na komisariat, a teraz mają go w swojej Gminie. Pan Michalski poinformował, że 
pod pojęciem narkotyki rozumiane jest zatrzymanie osób posiadających narkotyki przy sobie. 
Dodał, że w roku 2015 zauważalny jest też spadek uszkodzenia mienia w porównaniu do roku 
2014.  
Pan Kierownik poinformował, że w roku 2014 było 64 kolizje drogowe i 4 wypadki, a w roku 
2015 było 85 kolizji drogowych i 5 wypadków. Zaznaczył,  iż znaczna część tych zdarzeń 
miała miejsce na trasie A2, która przebiega przez Gminę.  
Pan Szafrańki zadał pytanie kto działa na autostradzie Policja z Kleszczewa czy Wydział 
Ruchu Drogowego. Pan Kierownik poinformował, że jeśli chodzi o obsługę zdarzeń 
drogowych jest to obsługiwane przez Wydział Ruchu Drogowego, pozostałe przez wydział 
Ogniwa Prewencji w Kleszczewie lub przez policjantów z komisariatu Policji w Swarzędzu. 
Pan Michalski przedstawił wyniki Komendy Miejskiej Policji w porównaniu do Gminy 
Kleszczewo w roku 2015. Przedstawił to w siedmiu podstawowych kategoriach, które 
dokładnie omówił, a były nimi: kradzieże, kradzieże samochodów, włamania, przestępstwa 
rozbójnicze, bójki i pobicia, a także uszkodzenia mienia oraz uszczerbek na zdrowiu.  
W kwestii realizacji spraw pan Michalski poinformował, że policji udało się zatrzymać 
hodowców marihuany, którzy działali na terenie Gminy Kleszczewo, a także udało się 
odzyskać zestaw pojazdów ciężarowych utracony na terenie Niemiec. Dodał, że miało to 
miejsce na autostradzie przy bramkach. 
W dalszej kolejności została omówiona współpraca z samorządami lokalnymi. Jak podkreśla 
Ogniwo Prewencji w Kleszczewie jest bardzo wdzięczne za dofinansowanie do zakupu 
radiowozu oznakowanego, za oddanie do nieodpłatnego użytku obecnych pomieszczeń 
Ogniwa Prewencji, za zakup dwóch laptopów i drukarki. Jak podkreślił ważne są też 
deklaracje oddania w przyszłości nowej siedziby Ogniwa Prewencji. 
W dalszej części posiedzenia głos zabrał Pan kom. Piotr Borowiak będący zastępcą 
Komendanta Policji w Swarzędzu. Poinformował o wdrażaniu programu tworzenia Map 
Zagrożeń. Pan Borowiak poinformował, iż na mapach zagrożenia Policja pracowała już od 
dawna, a polegało to na wyznaczeniu miejsc w których policja powinna zgodnie z 
posiadanymi danymi swoje siły tak rozlokować by w miejscach najbardziej zagrożonych w 
danej kategorii tam kierować radiowozy by móc prowadzić określone akcje. Program obecnie 
zostaje poszerzony o to, że będzie prezentowane to w formie graficznej przy udziale 
społeczeństwa, gdyż jak podkreślił to mieszkańcy najlepiej orientują się co i gdzie dzieje się 
w ich okolicy. Pan Borowiak poinformował, że mapy zagrożeń będą tworzone na szczeblu 
gminnym, powiatowym i wojewódzkim. W zależności jak będą spływały informacje tak będą 
mapy uzupełniane. Jak poinformował Pan Borowiak dla twórców mapy zagrożeń na szczeblu 
gminnym czy powiatowym ważne są zagrożenia przestępczością ogółem. Przestępstwa 
kryminalne, gospodarcze, przestępstwa narkotykowe, wykroczenia w tym uszkodzenia mienia 
i wiele innych to informacje, które będą zawarte na mapach zagrożeń. Pan Borowiak 
poinformował, że oprócz spotkań na temat bezpieczeństwa, które znajduje się w tematyce 
Sesji Rady Gminy policjanci chcą organizować spotkania dodatkowe, na których można by 
było omawiać wszystkie te problemy, które na przykład zostają sołtysom zgłaszane przez 
mieszkańców. Wówczas jest szansa, że te informacje będą spływały cyklicznie. Jak zaznaczył 
Pan Borowiak ważne dla policji są też takie informacje od mieszkańców mówiące o tym jak 
pewne sprawy można zmienić lub ulepszyć.  
Pani Rachtan-Małycha zadała pytanie czy w zależności od sytuacji przedstawionych na 
mapach będą relegowane w dane miejsca siły. Pan Borowiak odpowiedział, że tak ale nie 



będą tam ujęte patrole pilnujące dany teren, ani na takich mapach nie będą pokazane prace 
operacyjne. Jak zaznaczył takie informacje muszą być tajne dla dobra prowadzonych spraw. 
Pan Borowiak przedstawił jakie są spodziewane efekty: 
- zapewnienie poczucia bezpieczeństwa (np. oszustwa internetowe) 
- zapewnienie przepływu informacji z różnych źródeł 
- współdziałanie różnych służb np. straży czy służb ratowniczych, które mogą dostarczyć 
wielu cennych informacji w rożnych sprawach.  
Będzie powoływane stanowisko do nanoszenia wszelkich informacji z różnych służb, które 
umożliwi sprawne funkcjonowanie.  
Pan Borowiak poinformował, że boryka się z trudnościami związanymi z tym, że straż 
miejska działająca na terenie Swarzędza nie może działać na terenie np. Gminy Kleszczewo 
bo to nie wynika z ich obowiązków, nie są uprawnieni do prowadzenia działań na terenie 
Gminy Kleszczewo. Wówczas jak zaznaczył robi się kłopot związany np. z czasem dojazdu 
patrolu na miejsce zdarzenia gdyż należy znaleźć pracownika mogącego udać się na dany 
teren. Zaznaczył, że to jest kwestia bezpieczeństwa i zależało by mu na tym by jakoś tą 
sytuację rozwiązać. 
Pan Szafrański zadał pytanie czy to dotyczy tylko Gminy Kleszczewo i związane jest z tym, 
że pewne kwestie zostały niewyjaśnione po podłączeniu Gminy Kleszczewo. Pan Borowiak 
zaznaczył, że te sprawy należałoby wyjaśnić z Komendantem.  
Pan Borowiak poinformował, że dla sprawnego funkcjonowania zarówno map zagrożeń jak i 
komendy bardzo ważna jest ocena  i wszystkie sugestie ze strony społeczeństwa.  
Pan Wójt zabrał głos informując, że jeśli chodzi o sprawę straży miejskiej w Swarzędzu 
sprawa jest do rozwiązania przez zawarcie porozumienia ze Swarzędzem, gdzie Gmina 
Kleszczewo powierzy Gminie Swarzędz prowadzenie zadania w postaci utrzymania straży 
miejskiej i wtedy będą mogli pełnić służbę też na terenie Gminy Kleszczewo, ale jak 
zaznaczył Gmina Swarzędz nie będzie chciała tego uczynić za darmo. Jak zaznaczył są to 
kolejne zobowiązania finansowe i jest to temat do omówienia, ale jeszcze nie w tej chwili.  
Pan Borowiak poinformował, że problem z ograniczonym działaniem straży miejskiej zgłasza 
tylko dlatego, że zależy mu na bezpieczeństwie.  
Pan Wójt poinformował, że Gmina Kleszczewo robi wszystko by było zapewnione 
bezpieczeństwo mieszkańców i nie można jej obarczać winą za sytuację wynikającą z 
skutków rozwiązań organizacyjnych w Policji, na które nie ma ona wpływu.  
Pani Rachtan – Małycha zapytała czy nie można robić tak, by rozdzielać te jednostki w taki 
sposób aby bez utrudnień mogły działać na terenie Gminy Swarzędz i Gminy Kleszczewo.  
Pan Borowiak zaznaczył, że bez problemu można to załatwić gdy w danej chwili dysponuje 
dwoma radiowozami ale jak zaznaczył sprawa się komplikuje gdy do dyspozycji zostaje tylko 
jeden radiowóz.  
Pani Skarbnik poinformowała, że problem wynika z braku funduszy bo gdyby Gmina takimi 
dysponowała to by miała własną straż miejską.  
Pani Batycka wyraziła swoje zdanie dotyczące tego, że Gmina robi wszystko by Ogniwo 
Prewencji mogło w Gminie Kleszczewo być, a tu znowu się słyszy, ze zrobione jest za mało.  
Pani Rachtan – Małycha zapytała się czy nie wynika to ze zbyt małej liczby etatów.  
Pan Borowiak poinformował, że Policja jest wdzięczna za to co Gmina dla nich robi ale jak 
zaznaczył on chce tylko zasygnalizować problem, a nie to, że są jakieś pretensje.  
Pan Szafrański zadał pytanie co do ilości radiowozów jeżdżących na terenie Gminy 
Kleszczewo. Pan Borowiak poinformował, że radiowóz należący do Ogniwa Prewencji w 
Kleszczewie jeździ po terenie Gminy, a w momencie przerwy w pełnieniu służby policji w 
Kleszczewie zastępuje go radiowóz ze Swarzędza. Jeżeli jest do dyspozycji jeden to obsługuje 
gminę Swarzędz i Kleszczewo. Pan Michalski poinformował, że takie sytuacje to znikomy 
procent w służbie policji na terenie Gminy Kleszczewo. Pan Michalski poinformował, że na 
terenie Gminy jeżdżą również radiowozy nieoznakowane.   



Pani Sołtys Gowarzewa zadała pytanie czy to prawda, że w ubiegłym tygodniu była kradzież 
samochodu na terenie tej miejscowości czy jest to plotka. Pan Michalski poinformował, że 
plotką to nie jest, dodał, że w tym roku były 4 takie kradzieże - 2 w Tulcach i dwie w 
Gowarzewie.  
Pan Szafrański zapytał ile było kradzieży aut i ile udało się z nich odnaleźć. Pan Michalski 
poinformował, że z aut skradzionych w tym roku udało się odnaleźć jedno. Poinformował, że 
złapanie złodzieja na gorącym uczynku jest bardzo trudne ze względu na szybkość działania 
złodzieja. Pan Borowiak poinformował, że specyfika terenu Gminy jest taka, że złodziej 
samochodu bardzo łatwo w krótkim czasie może wydostać się na trasę szybkiego ruchu.   
Pan Szafrański zadał pytanie czy będą planowane kontrole prędkości w Tulcach, gdyż jak 
zaznaczył na ul. Fiołkowej nigdy policji nie widział i zapytał jeszcze czy są planowane 
patrole piesze. 
Pan Michalski poinformował, że takie mandaty z tego rejonu nawet w dniu dzisiejszym 
zostały wystawione, a kontrole piesze są planowane w tych miejscach gdzie radiowozem nie 
można dotrzeć. Pan Michalski wyjaśnił, że wraz ze wzrostem zatrudnienia w Ogniwie 
Prewencji zwiększają się możliwości patrolowania terenu Gminy i zaczną być policjanci 
bardziej i częściej widziani przez mieszkańców.  
Pan Szafrański zadał pytanie co do przeprowadzonej w ubiegłym tygodniu akcji, gdzie była 
strzelanina.  
Pan Borowiak poinformował, że dla dobra śledztwa pewnych informacji nie może podawać. 
Przekazał tylko informacje, iż w akcji udział wzięli policjanci z Kleszczewa i została 
zatrzymana grupa przestępcza. Zostali zatrzymani członkowie grupy, którzy w samochodzie 
mieli skradzioną maszynę do gier nie zatrzymali się na sygnał policji i zaczęli uciekać. Jak 
zaznaczył nikomu nic się nie stało, sprawa jest rozwojowa więc informacji nie można 
udzielać. Strzały słyszane przez mieszkańców były strzałami informującymi resztę policji w 
którą stronę pościg pieszy zmierza. Poinformował, że użycie do tego celu broni jest jak 
najbardziej zasadne.  
Pan Rajchelt poinformował, że w dniu wczorajszym i dzisiejszym widział patrol policji i 
służby celnej. Zapytał się czy takie współdziałanie służb często ma miejsce. Pan Borowiak 
poinformował, że często się zdarza że te dwie służby ze sobą współpracują zwłaszcza gdy 
policja wie o przestępstwach typowo gospodarczych, wówczas to współdziałają ze służbami 
celnymi. Policja współpracuje ze Służbą Celną jeśli jest konieczna pomoc np. psów 
tropiących. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XVI/116/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej” Przedstawiła Pani Monika Nowicka. 
Pani Nowicka poinformowała, że projekt tej uchwały został przesłany Radnym na adresy e-
mail. W projekcie znajdują się informacje, że jest to zmiana dokumentu i w uzasadnieniu są 
przedstawione te najważniejsze zmiany. Jak dodała Pani Nowicka zmiany są spowodowane 
koniecznością uzyskania pozytywnej opinii Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. Dokument ten jak powiedziała Pani Nowicka jest niezbędny by 
aplikować o środki Unijne. Na chwilę obecną chodzi o termomodernizację budynku szkoły 
Podstawowej w Ziminie i budynku świetlicy wiejskiej w Poklatkach. Pani Nowicka oddała 
głos pracownikowi firmy zajmującej się opracowaniem wyżej wymienionego dokumentu 
Pani Aleksandrze Sowale. Pani Sowała przypomniała, że projekt został już uchwalony i 
potrzebny jest Gminie przy ubieganiu się o środki unijne. Pani Sowała poinformowała, że 
wprowadzone zmiany w dokumencie są niewielkie, a wszystkie zmiany znajdują się w 
uzasadnieniu do tej uchwały.  
Pan Rajchelt poprosił o wyjaśnienie punktu znajdującego się w uzasadnieniu z rozdziału 
dotyczącego „Wyniki inwentaryzacji emisji dwutlenku węgla” i usuniętego zapisu 
dotyczącego szacunkowych wielkości ograniczenia emisji.  



Pani Aleksandra Sowała poinformowała, że wynikało to z zadań Powiatu więc nie ma tego w 
dokumencie opracowanym dla Gminy Kleszczewo. 
Pani Nowicka dodała, że prawdopodobnie dokument będzie musiał być jeszcze zmieniany. 
Jak dodała kolejną zmianą będzie dołożenie programu zrównoważonej mobilności, ale ten 
temat będzie podejmowany na kolejnych posiedzeniach.  
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 7 porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XVI/117/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Ośrodka Pomocy Społecznej Kleszczewie przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik 
poinformowała, że Uchwałą Nr XV/115/2016 Ośrodek Pomocy Społecznej wskazany został 
do realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego. W związku z przekazaniem 
zadań wynikających z ustawy z dnia 11 lutego 2016r. o pomocy państwa w wychowywaniu 
dzieci (Dz.U z 2016r. poz. 195) istnieje konieczność wprowadzenia zmian w Statucie 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie. Pani Skarbnik poinformowała, że Radnym 
projekt tej uchwały został przedstawiony i dokładnie omówiony na posiedzeniach 
poszczególnych komisji Rady Gminy. Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 8 porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XVI/118/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w Zespołach Szkół prowadzonych 
przez Gminę Kleszczewo przedstawiła Pani Skarbnik. Poinformowała, że w uchwale  nr 
XIX/221/2009 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 20 kwietnia 2009r. w sprawie ustalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w Zespołach Szkół prowadzonych 
przez Gminę Kleszczewo wprowadza się następujące zmiany : 
1)§ 11 ust.1 otrzymuje   następujące brzmienie : 
„ 1. Nauczycielowi, któremu powierzono stanowisko kierownicze przysługuje dodatek 
funkcyjny w następujących wysokościach: 
a) Dyrektor Zespołu Szkół: 1.100 zł –  1.900 zł 
b) Wicedyrektor Zespołu Szkół: 500 zł – 1.200 zł” 
2)§ 12 otrzymuje  następujące  brzmienie : 
„ Dodatek funkcyjny przysługuje również nauczycielowi z tytułu powierzenia : 
1) funkcji opiekuna stażu – w wysokości 60 zł 
2) funkcji wychowawcy klasy – w wysokości 100 zł” 
Poinformowała, że projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach 
poszczególnych Komisji Rady Gminy. Radni nie mieli pytań do projektu uchwały w związku 
z tym Przewodniczący przeszedł do głosowania nad przyjęciem projektu.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 



Za głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 9 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XVI/119/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Wyjaśniła, że do planu dochodów i wydatków budżetu 
wprowadzono dotacje zgodnie z zawiadomieniem otrzymanym w dniu 18.02.2016 i 
22.02.2016r. od Wojewody Wielkopolskiego. Zmiana dotyczy dotacji w dziale 852 Pomoc 
społeczna tj.: na realizację programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania „ 
– dotacja na zadania własne w wysokości 20.200,00 zł oraz dotacja na zadania zlecone w 
wysokości 12.482,00 zł przeznaczona na wdrożenie „Programu Rodzina 500 Plus”. 
Zwiększono o 2.072,00 zł plan na realizację programu „Termomodernizacja budynków 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Kleszczewo - Szkoły Podstawowej w Ziminie oraz  
świetlicy wiejskiej w Poklatkach”. Środki przesunięto z zakupów inwestycyjnych Urzędu 
Gminy. Poinformowała, że projekt został dokładnie omówiony podczas posiedzeń komisji. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej Uchwały. Przewodniczący przeszedł do głosowania. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 10 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XVI/120/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2016-2024 przedstawiła Pani Skarbnik.  
Poinformowała, że do załącznika Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono 
zmiany, które zostały wprowadzone do budżetu gminy w dniu 24 lutego i 22 marca 2016r. 
Zwiększono dochody ogółem o 305.741,00 zł – wiersz 1 w tym: dochody bieżące o 36.796,00 
zł – wiersz 1.1, w tym: dotacje przeznaczone na cele bieżące 32.856,00 zł – wiersz 1.1.5 i 
dochody majątkowe o 268.945,00 zł – wiersz 1. 2. Zwiększono wydatki ogółem o 305.741,00 
zł – wiersz 2 w tym: wydatki bieżące o 140.741,00 zł wiersz 2.1 i wydatki majątkowe o 
165.000,00 zł – wiersz2.2. Zmniejszyły się o 2.072,00 zł wydatki związane z 
funkcjonowaniem organów jst – wiersz 11.2, nowe wydatki inwestycyjne zmniejszyły się i 
542.956,00 zł – wiersz 11.5, a wydatki w formie dotacji zwiększyły się o 821.882,00 zł – 
wiersz 11.6. Wprowadzono wykonanie budżetu za 2015r. co spowodowało zmniejszenie 
wskaźników w 2016r. w wierszu 9.1, 9.2 i 9,4 o 0,05%, w wierszu 9.5 o 0,53% i wierszu 
9.6.1 o 0,33%, w roku 2017, 2018 i 2019 w wierszu 9.6 o 1,18%. w wierszu 9.6.1 w roku 
2017 i 2018 o 0,50% i w roku 2019 o 0,18%. Pani Skarbnik dodała, że w związku z zamiarem 
składania wniosków o dofinansowanie przedsięwzięć ze środków unijnych, zostały 
wprowadzone nowe zadania do załącznika Nr 2 Wykaz przedsięwzięć tj.: 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Kleszczewo – 
Szkoły Podstawowej w Ziminie oraz świetlicy wiejskiej w Poklatkach”. Łączne nakłady 
własne Gminy to 357.072,00 zł. Drugie zadanie „Modernizacja i rozbudowa zaplecza 
technicznego obsługi autobusów wraz zakupem 8 autobusów” – łączne nakłady Gminy to 
2.000.000,00 zł. Wprowadzone przedsięwzięcia mają odzwierciedlenie w załączniku nr 1 w 
wierszu 11.3.2 dotyczącym wydatków majątkowych objętych limitem. Wprowadzono 
następujące wartości: w 2016r. 57.072,00 zł w 2017r. 300.000,00 zł w 2018r. 700.000,00 zł, 
2019r. 700.000 zł i 2020r. 600.000 zł.  



Pani Skarbnik poinformowała, że projekt został przedstawiony na posiedzeniach Komisji 
Rady Gminy. Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XVI/121/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
obejmującego działki położone w Bylinie, Gowarzewie i Krzyżownikach przedstawiła Pani 
Kubiak – Pakulska. Pani Kierownik poinformowała, że zgodnie art. 32 ust. 1 ustawy z dnia 27 
marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z  2015 r. poz. 
1515 ze zm.), w celu oceny aktualności studium i planów miejscowych, Wójt dokonał analizy 
zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy, ocenił postępy w opracowywaniu planów 
miejscowych i opracował wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do ustaleń 
studium, z uwzględnieniem decyzji zamieszczonych w rejestrach, o których mowa w art. 57 
ust. 1-3 i art. 67 cytowanej ustawy oraz wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu 
miejscowego i studium. 
Pani Kubiak – Pakulska poinformowała, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie 
aktualności studium i uznała je za nieaktualne. Zgodnie z powyższym należało podjąć 
działania, mające na celu uaktualnienie Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w zakresie dostosowania do nowych 
przepisów, weryfikacji niezgodności graficznych, wynikających z nieaktualności podkładów 
mapowych, weryfikacji infrastruktury technicznej, uaktualnienia listy zabytków ujętych w 
ewidencji i rejestrze, a także uwzględnienie zasadnych wniosków o zmianę przeznaczenia 
terenów, ze szczególnym uwzględnieniem terenów działalności i aktywizacji gospodarczej 
oraz usług, zgodnie z wynikami analizy. Poinformowała, że projekt tej uchwały został 
dokładnie omówiony na Posiedzeniach Komisji Rady Gminy. Radni nie mieli pytań do 
projektu uchwały w  związku z tym Przewodniczący przeszedł do głosowania nad przyjęciem 
projektu tej uchwały.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 12 porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XVI/122/2016 w sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działki położone w Bylinie, Gowarzewie, Komornikach i Krzyżownikach,  przedstawiła Pani 
Kubiak - Pakulska.  
Poinformowała, że zgodnie z art. 32 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu                             
i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z  2015 r. poz. 1515 ze zm.), w celu oceny 
aktualności studium i planów miejscowych, Wójt dokonał analizy zmian w 
zagospodarowaniu przestrzennym gminy, ocenił postępy w opracowywaniu planów 
miejscowych i opracował wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do ustaleń 
studium, z uwzględnieniem decyzji zamieszczonych w rejestrach, o których mowa w art. 57 
ust. 1-3 i art. 67 cytowanej ustawy oraz wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu 



miejscowego i studium. Dodała, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie aktualności 
studium oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i uznała je za 
nieaktualne. Zgodnie z powyższym należało podjąć działania, mające na celu zmianę 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo z 2005 roku, dla 
wytypowanych terenów, uwzględniając zasadne wnioski o zmianę przeznaczenia terenów, ze 
szczególnym uwzględnieniem terenów działalności i aktywizacji gospodarczej oraz usług, 
zgodnie z wynikami analizy.  
Pani Kierownik poinformowała, że projekt tej uchwały został przedstawiony Radnym 
podczas Komisji Rady Gminy. Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały w związku z 
tym Przewodniczący przeszedł do głosowania nad przyjęciem projektu tej uchwały.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad 12a porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XVI/123/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości na 
rzecz Skarbu Państwa przedstawiła Pani Kubiak - Pakulska. Poinformowała, że w związku z 
realizacją zadania „Zbiornik Tulce, gmina Kleszczewo”, będącego inwestycją celu 
publicznego, w rozumieniu art. 6 ust. 4 Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (tekst jednolity Dz. U. z 2015 r. poz. 1774 ze zmianami), Wielkopolski 
Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu zwrócił się do Gminy Kleszczewo o 
wyrażenie zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości, położonej w obrębie Tulce, 
stanowiącej działki oznaczone w ewidencji gruntów pod numerem 120/2 o pow. 0,1060 ha, 
objętej księgą wieczystą nr PO1D/00017703/2 oraz 126/2 o pow. 0,1063 ha, objętej księgą 
wieczystą nr PO1D//00017710/4, prowadzone przez Sąd Rejonowy w Środzie Wlkp. Obie 
działki figurują w ewidencji gruntów jako droga, a ich obszar stanowi część zadania, 
związanego z realizacją zbiornika. 
Pani Kubiak – Pakulska poinformowała, że koszty związane z nabyciem nieruchomości, o 
której mowa w § 1, pokryte będą z dotacji przewidzianej w rocznym „Programie Inwestycji 
Melioracyjnych i Gospodarki Wodnej w Województwie Wielkopolskim”. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Przewodniczący przeszedł do głosowania nad 
przyjęciem tego projektu.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
Uchwała ta została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia  
Pan Lammel poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska była działalność Gminnej Spółki Wodnej, a także sprawy bieżące wynikające z 
działalności Gminy. Pan Bytniewski poinformował, że tematem posiedzenia było 
bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy Kleszczewo, oraz sprawy bieżące wynikające z 
działalności Gminy. Pani Batycka poinformowała, że Komisja Finansowo – Gospodarcza 
zajmowała się finansami zespołu szkół w Kleszczewie i w Tulcach, oraz sprawami bieżącymi 
wynikającymi z działalności Gminy.   
 
 



Ad. 14 porządku posiedzenia  
Pan Wójt powiedział, że  
- w dniu 25 lutego 2016r. miało miejsce spotkanie w Starostwie Powiatowym związane z ZIT. 
Pan Wójt poinformował o uwarunkowaniach związanych z pozyskiwaniem środków na 
potrzeby  poszczególnych uczestników partnerstwa gmin.  
- 15 marca 2016r. odbyło się spotkanie w Czerwonaku w związku z wycofaniem się miasta 
Poznania  z obietnicy wykonania określonego wcześniej zakresu budowy drogi z Poznania do 
Czerwonaka, w rejonie spalarni odpadów.  
- 15 i 16 marca 2016r odbyły się spotkania z Zarządem Dróg Powiatowych, rozmawiano 
między innymi o porozumieniu w sprawie przejęcia niektórych dróg powiatowych, 
uzgadniano rozwiązania techniczne dotyczące projektu ronda w Tulcach (w zakresie 
dotyczącym rozszerzenia zadania o budowę ciągu pieszo-rowerowego oraz dodatkowych 
zatok autobusowych.  
- 22 marca 2016r. odbyło się spotkanie Zarządu Traktu Piastów gdzie omówiono uchwały 
związane z przygotowywanym Walnym Zgromadzeniem. Trakt Piastów oczekuje na 
podpisanie kontraktu na realizację programu Lider+ , który umożliwi realizację działań 
założonych w Lokalnej Strategii Rozwoju.  
Na zakończenie swojego wystąpienia Pan Wójt poinformował o otwarciu ofert w przetargu na 
budowę bieżni lekkoatletycznej.  
 
Ad. 15 porządku posiedzenia  
Pan Szafrański poprosił o modernizację chodnika na ulicy Fiołkowej. Zwrócił też uwagę na 
zły stan placu zabaw w Tulcach.  
Pani Rachtan – Małycha poinformowała, że w Tulcach  na terenie za szeregowcami w 
kierunku autostrady istnieje dzikie wysypisko śmieci.  
Pan Wójt poinformował, że to teren prywatny ale, że można w takiej sytuacji wezwać do 
uporządkowania terenu.     
Pani Sołtys Gowarzewa poinformowała o złym stanie pobocza na ul. Siekiereckiej w 
Gowarzewie przy przystanku autobusowym. Poprosiła o działanie w tej sprawie gdyż jak 
informuje wysiadający z autobusu mają problem z przejściem poboczem, gdyż stoi tam woda.   
Pan Wójt poinformował o projekcie budowy ronda w Gowarzewie na krzyżówce przy 
figurze, ale wiąże się to z przejęciem gruntów i możliwe, że z przeniesieniem figury w inne 
bardziej odpowiednie miejsce.  
Pan Wójt poinformował o przygotowaniach do modernizacji ulicy Siekiereckiej w 
Gowarzewie.  
Pani Rachtan – Małycha zapytała co wiadomo w sprawie drogi przez Tulce. Pan Wójt zwrócił 
uwagę na złożoność tej sprawy. Jest zapewnienie ze strony Powiatu Poznańskiego o 
gotowości przystąpienia do remontu nawierzchni drogi po wybudowaniu przez AQUANET 
kolektora sanitarnego z Tulec do Poznania. Poinformował, że AQUANET na prośbę o 
podanie możliwie szybkiego  terminu wykonania prac poinformował, że najprawdopodobniej 
nastąpi to w przyszłym roku.   
W dalszej części Posiedzenia Sesji Rady Gminy Kleszczewo Wójt wraz z Przewodniczącym 
Rady oraz Dyrektorem GOKiS - występującym w imieniu Komisji ds nagród i stypendiów 
sportowych,  wręczyli nagrody i stypendia przyznane za  wybitne osiągnięcia sportowe. 
Nagrody otrzymali: 
Eliza Wojciechowska – III miejsce, Drużynowe Mistrzostwa Polski w Karate 
Adam Stasiłowicz – III miejsce, Kumite, Indywidualne Mistrzostwa Polski w Karate 
Joanna Rybak – V miejsce, Indywidualne Mistrzostwa Polski w Badmintonie 
Konrad Krzemiński – III miejsce w sztafecie 4 x 400m – Akademickie Mistrzostwa Polski 
Szymon Wojciechowski – II miejsce, Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików w 
Karate. 



Pan Wójt wraz z Radnymi serdecznie pogratulowali młodym sportowcom i życzyli dalszych 
sukcesów. Gratulacje również złożono na ręce rodziców sportowców, a także ich trenerów.  
 
Ad. 16 porządku posiedzenia  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i 
zamknął obrady sesji o 18:45.  
 
 
 
Protokołowała     Za zgodność z przebiegiem obrad  
Joanna Jankowiak      Przewodniczący Obrad 
 
                     Henryk Lesiński 
 
. 


